
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
KÉSZÜLT: 2009. szeptember 30-án Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének 
soron kívüli ülésén. 
 
A TESTÜLETI ÜLÉS HELYE: Városháza Díszterme 
 
JELEN VANNAK: Dr. Garay Rita polgármester, Takács Ferenc alpolgármester, Dudás 
Tibor, Gyivicsan György,  Hovorka István, Krcsméri János,  Malya György és  Varga András 
képviselők 
 
Igazoltan távol: Szűcs István alpolgármester, Benyó Pál, dr. Kancsó János, Litauszki András, 
Tuska Pálné és Zsura Zoltán  képviselők 
 
 
TANÁCSKOZÁSI JOGGAL RÉSZT VESZ: Szabados Zoltán jegyző, Vantara Jánosné 
pénzügyi osztályvezető, Hajdu Zoltán műszaki ügyintéző 
 
A jegyzőkönyvet vezeti: Besenyi Ildikó ügyintéző 
 
 
Dr. Garay Rita polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait, a határozatképességet 
megállapítja. Tájékoztatásul elmondja, hogy Szűcs István alpolgármester, Benyó Pál, dr. 
Kancsó János, Litauszki András, Tuska Pálné és Zsura Zoltán  képviselők a mai ülésen nem 
tudnak részt venni egyéb elfoglaltságuk miatt. 
Elmondja továbbá, hogy a DAOP-2009-5.1.2.B „A városi örökség megőrzése és 
korszerűsítése” című pályázat ügye miatt volt szükség a mai soron kívüli ülést összehívni. 
Javasolja a DAOP-2009-5.1.2.B „A városi örökség megőrzése és korszerűsítése” című 
pályázati felhívás  tárgyú napirend felvételét. 
 
Szavazásra bocsátja a napirendet. 
 
A képviselő-testület az alábbi napirend megtárgyalásával 8 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül egyetért: 
 

Napirendi javaslat: 
1. DAOP-2009-5.1.2.B „A városi örökség megőrzése és korszerűsítése” című 

pályázati felhívás   
 
 
 
Dr. Garay Rita polgármester  jegyzőkönyv hitelesítőknek az abc sorrendben következő két 
képviselőt, Krcsméri János és Malya György képviselőket jelöli ki.  
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1. DAOP-2009-5.1.2.B „A városi örökség megőrzése és  
korszerűsítése” című pályázati felhívás   

 
 
Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy az önkormányzat által megbízott pályázatíró 
cég képviselője a tegnapi nap délutánján értesítette arról, hogy a nevezett pályázati lehetőség 
támogatottsági intenzitása módosult és 90 %-ról 50 %-ra. Elmondja továbbá, hogy a 
képviselő-testület az augusztus 27-ei soron kívüli ülésen döntött a pályázat beadásáról és 
annak műszaki tartalmáról. A döntés értelmében a képviselő-testület a Piactér felújítását, az 
Epres téri játszótér kialakítását és a Polgármesteri Hivataltól a Békéssámsoni bekötőútig a 
járda és a kerékpárút felújítását határozta meg, maximum bruttó 80.000.000,- Ft értékhatárig 
10 %-os önerő biztosításával.  Tájékoztatásul elmondja, hogy időközben a Piactérre a tervek 
elkészültek és a felújítás költségvetése bruttó 80 millió forint. Elmondja továbbá, hogy a 
kiosztott egyoldalas anyag a pályázatíró cég képviselőjétől érkezett Szuda Zoltán úrtól. Azon 
a piactér már egy csökkentett tartalommal szerepel, csak 40 millió Ft-ról, amelyből ki lett 
véve a fedett árusítóhelyek, az utak felújítása. Továbbá arról tájékoztatta még Szuda Zoltán 
úr, hogy a kerékpárutat a pályázat egyáltalán nem támogatja és ha mégis beadja az 
önkormányzat a pályázatot, akkor nem 90 %-os lesz a támogatottság, csak 75 %-os, ha 
kerékpárúttal együtt adja be a pályázatot az önkormányzat.  
 
Gyivicsan György képviselő elmondja, hogy a játszótér már a Természetháza pályázatban is 
benyújtásra került. 
 
Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy a játszótérre nem nyertek a „Gyalogtúra 
útvonalak hálózata a Marosháton” elnevezésű pályázat keretében.  
 
Gyivicsan György képviselő kérdezi, hogy a piactér nélkül is be lehet adni a pályázatot? 
Továbbá elmondja, hogy ő még ilyenről nem hallott, hogy a pályázat kiírását követően 
változik a támogatottság mértéke. 
 
Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy  be lehet adni a pályázatot. 
 
Gyivicsan György képviselő véleménye, hogy vissza kellene fogni a tervezés költségét és 
amennyiben lesz megfelelő pályázati lehetőség  a piacfelújításra, akkor adják be.  
 
Varga András bizottsági elnök elmondja, hogy az Aditus Zrt. képviselőjének tájékoztatása 
alapján hozta meg a képviselő-testület a döntését, mely szerint ebbe a pályázatba belefér a 
Komló épületének felújítása, a Piactér felújítása és a Polgármesteri Hivatal utcai 
homlokzatának felújítása. Majd kis idő múlva Szuda úr azt a tájékoztatást adta, hogy a 
Komlós épületének felújítása nem fér bele, így maradt a Piactér és a Polgármesteri Hivatal 
komplex felújítása. Így felettébb meglepő, hogy az utolsó előtti napon szólnak, hogy csak a 
sétány és a játszótér fér bele a pályázatba és a támogatottság mértéke is csökkent. Továbbá 
elmondja, hogy a pályázatíró cég képviselőjével történt egyeztetést követően adtak megbízást 
a tervezőnek, aki a terveket határidőre el is készítette, ezt az önkormányzatnak ki kell 
fizetnie. Reméli, hogy a pályázatíró céget nem fizetik ki. 
 
Malya György képviselő véleménye, hogy olyan irányba tolják a dolgokat, hogy minél 
nagyobb költsége legyen az önkormányzatnak, úgy érzi, hogy mindent agyonterveztetnek. 
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Gyivicsan György képviselő elmondja, hogy amikor ez a testület felállt nem sokkal később 
tartottak egy helyszíni bejárást a városban néhány képviselő részvételével és a Közútkezelő 
képviselőjével, ahol felvetődött, hogy 9 m széles út egyik oldalán elférne egy keskenyebb 
kerékpárút és azt kisebb költséggel meg lehetne valósítani.  
 
Dr. Garay Rita polgármester elmondja hogy most két döntés szükséges. Egyik döntésben az 
augusztus 27-ei soron kívüli ülésen hozott határozatot hatályon kívül kell helyezni, 
másodsorban arról kell döntenie a képviselő-testületnek, hogy ilyen feltételekkel is be 
kívánja nyújtani a pályázatot, vagy más tartalommal, vagy egyáltalán nem kíván pályázatot 
benyújtani.  
 
Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy ez a pályázat három helyszínről szól és olyanokat 
próbáltak bele venni a pályázatba, amelyekre már volt terve az önkormányzatnak, így a 
tervezés költsége az önkormányzatnak 800.000,- Ft. Tájékoztatásul elmondja, hogy 
amennyiben úgy dönt a képviselő-testület, hogy indulni kíván a pályázaton, úgy vállalnia 
kell, hogy a szükséges fedezetet a 2010. évi költségvetésébe betervezi.  
 
Takács Ferenc alpolgármester véleménye, hogy a játszótér felújítására és járda felújítására 
adják be a pályázatot a kerékpárút nélkül. Továbbá elmondja, hogy a képviselők nem tudnak 
oda figyelni a pályázati kiírásokra, de van a hivatalban műszaki osztály és az ügyintézők 
dolga, hogy figyeljenek ezekre a dolgokra és van pályázatíró is.  
 
 Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy a képviselő-testület a településfejlesztési irodát 
megszüntette és nincs pályázatíró a hivatalban, csak műszaki ügyintézők vannak.  
 
Hovorka István képviselő elmondja, hogy a pályázatíró cég ne ötletezés szinten dolgozzon és 
ne egy nappal a beadási határidő előtt szóljanak ilyen nagy horderejű dolgokról. Javasolja, 
figyelmeztetni kell a céget, hogy időben és konkrét tényeket tegyenek le az asztalra, mert így 
nem lehet dönteni.  
 
Varga András bizottsági elnök elmondja, hogy a most kiadott, a pályázatíró cégtől érkezett 
e-mailben lévő adatok és a tervező által kiadott anyagban szereplő adatok nem egyeznek, 
véleménye szerint a tervező és a pályázatíró cég sincs összhangban.  
 
Malya György képviselő elmondja, hogy ez már a többedik alkalom, hogy elcsúsznak a 
tervezéssel.  
 
Krcsméri János képviselő kérdezi Szabados Zoltán jegyzőtől, hogy a hivatalban ki a felelős a 
pályázatokkal kapcsolatban és ki működik közre a pályázatíróval? 
 
Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy a hivatalban nincs településmenedzser és a műszaki 
osztály ügyintézőinek nem feladata a pályázati kiírásokat olvasni. A képviselő-testület 
megbízta az Aditus Zrt-t a pályázatfigyeléssel és a pályázatírással, őket ezért fizetik. 
Elmondja továbbá, hogy az Aditus Zrt. pedig a képviselő-testületre mutogat, hogy nincs 
kiforrott koncepció és mindig későn kapnak megbízást.  
 
Gyivicsan György képviselő elmondja, hogy az önerő mértékével mindig gond volt, mert 
rendszerint alul lettek tervezve a beruházások, így a 90 %-os támogatottságú pályázatok 
esetében is csak olyan 75 %-ra jöttek ki. Azzal egyetért, hogy nincs koncepció, de ezt a 
képviselő-testületnek kell megfogalmazni és véleménye szerint nagyobb szerepet kellene 
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adni a műszaki osztályvezetőnek, akinek a szaktudását kamatoztatni kellene, mert jelen 
pillanatban ki van zárva az információkból és nem tud semmiről. Továbbá elmondja, hogy 
most indul a Természet Háza beruházás és reméli, hogy a Kisbirtokos elnevezés megmarad. 
Elmondja, hogy  nem kapnak időben anyagot, ezért a szakbizottság sem tudja megtárgyalni 
és az ő javaslatuk nélkül kerül a képviselő-testület elé.  
 
Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy a koncepciótlanságot nem az egyes beruházásokra 
értette, mert az tudják, hogy mit akarnak megvalósítani, de nincsenek kész tervek és mindig 
kapkodni kell, hogy a benyújtási határidőre elkészüljenek. Tájékoztatásul elmondja, hogy 
jelezte polgármester asszonynak, hogy az Idősek Háza és a magyar iskola vonatkozásában 
terveket kellene készíteni, hogy ha megjelennek a pályázati kiírások legyen mihez nyúlni, 
hogy emiatt nehogy lemaradjanak.  
 
Varga András bizottsági elnök részben igazat ad jegyző úrnak, de ellenpéldaként elmondja, 
hogy vannak korábbi tervek az asztalfiókban, amelyekért súlyos pénzeket fizettek ki, de azok 
nem használhatóak és mehetnek a kukába, mert azt mondta a tervező, hogy nem tudja 
felhasználni azokat. Véleménye, hogy előre terveztetni nem érdemes, mert igazodni kell a 
pályázati kiírásokhoz.  
 
Malya György képviselő véleménye, hogy  a pályázatíró cég a saját terveit akarja ráerőltetni 
a képviselő-testületre.  
 
Hovorka István képviselő véleménye, hogy az Aditus Zrt. minden felelősséget a képviselő-
testületre hárít és az sem igaz, hogy nincs koncepciójuk. Emlékezteti képviselő társait, hogy 
az elmúlt évben az egyik egyeztetés alkalmával legalább 15 javaslat hangzott el, hogy 
melyek azok az elképzelések, amelyeket a képviselő-testület szeretne megvalósítani és 
ezekhez keressék meg a megfelelő pályázatot. Továbbá elmondja, hogy ezek között voltak 
rövidtávú és voltak hosszú távú elképzelések is.  
 
Takács Ferenc alpolgármester véleménye, hogy nem kellene most már további 
pályázatokkal foglalkozni, hiszen nincs a magyar államnak pénze, azért is van ez a 
hosszadalmas eljárási folyamat, és azért módosítgatják a pályázati kiírásokat, hogy minél 
több pénzt húzzanak ki az önkormányzatok zsebéből.  Véleménye szerint most a nyertes 
pályázatok megvalósításával kellene foglalkozni. Továbbá elmondja, hogy azzal is számolni 
kell, hogy a szennyvízberuházás megvalósításához hitelt kell felvennie az önkormányzatnak 
és amilyen jó pénzügyi helyzetben voltak az elmúlt évben, a jövő évi előrejelzések alapján ez 
már nem lesz elmondható.  
 
Dr. Garay Rita polgármester javasolja, hogy az augusztus 27-ei soron kívüli ülésen hozott 
határozatot helyezzék hatályon kívül és döntsenek arról, hogy a pályázatot csökkentett 
műszaki tartalommal nyújtsák be, melyben a játszótér és a járdasor felújítása szerepel. 
  
Varga András bizottsági elnök kérdezi, hogy egyáltalán befogadják ezt a pályázatot úgy, 
hogy csak járda és kerékpárút nem lesz? 
 
Dr. Garay Rita polgármester elmondja, hogy Szuda Zoltán úr tájékoztatása alapján be lehet 
adni csak járdára is.  
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Szabados Zoltán jegyző elmondja, hogy olyan határozatot kell hozni, amelyben összeget is 
meg kell jelölni, mert vállalni kell, hogy azt az összeget az önkormányzat 2010. évi 
költségvetésébe betervezi.  
 
Vantara Jánosné pénzügyi osztályvezető elmondja, hogy a játszótér és a járda 
vonatkozásában bruttó 2,2 millió Ft fedezet biztosítása szükséges.  
 
Dr. Garay Rita polgármester szavazásra bocsátja a 269/2009. (VIII. 27.) kt. határozat 
hatályon kívül helyezését. 
 
A képviselő-testület 8  igen szavazattal, tartózkodás és  ellenszavazat nélkül fogadta el az 
alábbi határozatot: 

304/2009. (IX. 30.) kt. határozat: 
A 269/2009. (VIII. 27.) kt. határozat hatályon kívül helyezése 

 
Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a DAOP-
2009-5.1.2.B „A városi örökség megőrzése és korszerűsítése” 
pályázat ügyében hozott 269/2009. (VIII. 27.) kt. határozatát 
hatályon kívül helyezi. 

 
Felelős: dr. Garay Rita polgármester  
Határidő: értelem szerint 

 
Dr. Garay Rita polgármester szavazásra bocsátja DAOP-2009-5.1.2.B „A városi örökség 
megőrzése és korszerűsítése” pályázati felhíváson való részvételt azzal, hogy a pályázat 
keretében a Epres téri játszótér kialakítás, építése  és a Polgármesteri Hivataltól a 
Békéssámsoni bekötőútig a járda felújítása szerepeljen. 
 
A képviselő-testület 8  igen szavazattal, tartózkodás és  ellenszavazat nélkül fogadta el az 
alábbi határozatot: 

305/2009. (IX. 30.) kt. határozat: 
DAOP-2009-5.1.2.B „A városi örökség megőrzése és korszerűsítése” pályázati felhívás 

 
Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a DAOP-
2009-5.1.2.B „A városi örökség megőrzése és korszerűsítése” 
céljára kiírt pályázaton részt kíván venni az alábbi műszaki 
tartalom mellett: 
- Epres téri játszótér kialakítás, építése, 
- Polgármesteri Hivataltól a Békéssámsoni bekötőútig a járda felújítása. 
Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a pályázat 
megvalósításához szükséges bruttó 2,2 millió Ft-ot az 
önkormányzat 2010. évi költségvetésébe betervezi.  
Felhatalmazza a polgármestert a szükséges intézkedések 
megtételére, valamint a költségvetési rendelet módosításának 
előkészítésére. 

 
Felelős: dr. Garay Rita polgármester  
Határidő: értelem szerint 
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Dr. Garay Rita polgármester az elhangzott döntésekkel kapcsolatban nem kezdeményez 
ismételt tárgyalást.  
 
 
Mivel az ülésen több napirend, egyéb felvetés nem hangzott el, a polgármester az ülést ezzel 
berekesztette. 
 
 
 
 

Kmf. 
 

 
 
 
 
 Dr. Garay Rita                  Szabados Zoltán  
               polgármester                     jegyző 
 
 
 
 
 
A 2009. szeptember 30-ai soron kívüli ülés jegyzőkönyve hitelesen tartalmazza a tanácskozás 
lényegét és az ott hozott döntéseket: 
    
 
 
 
 
Krcsméri János      Malya György 
jkv. hitelesítő       jkv. hitelesítő 
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